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Petr Krčmář

Thunderbird vloni navýšil příjmy na 6,4 milionu dolarů
a má více vývojářů
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O projektu Thunderbird je v posledních letech slyšet výrazně více
než dříve. Může za to celkové oživení projektu, lepší komunikace
s uživateli i nové plány na vývoj. Výsledkem je finanční
i personální růst.

Thunderbird byl dlouhá léta spícím projektem, kterému se v Mozille
dostávalo jen minimální pozornosti. To se naštěstí před několika lety
změnilo a celý projekt začal růst nejen uživatelsky, ale také finančně
a zaměstnanecky. Začalo se pracovat na novém rozhraní, vyvíjí se
nová mobilní aplikace a projekt celkově viditelně ožil.

Nyní byla vydána finanční zpráva za rok 2022, která ukazuje, že se
Thunderbirdu daří velmi dobře. Nová snaha o intenzivnější
komunikaci s uživateli se projevuje na výrazném navyšování příjmů,
což vede k přijímání nových lidí a urychlení vývoje.

Komunikace a dary

https://www.root.cz/clanky/thunderbird-vloni-navysil-prijmy-na-6-4-milionu-dolaru-a-zvysil-pocet-zamestnancu/
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Celý projekt žije prakticky výhradně ze sponzorských darů, kterých
se v loňském roce sešlo celkem 6 442 704 dolarů, což je více než
dvojnásobek proti předchozímu roku a více než čtyřnásobek proti
roku 2019. Takový nárůst je nepochybně důsledkem intenzivních
komunikačních a propagačních snah, které byly spuštěny na konci
roku 2021.

Růst příjmů mezi lety 2017 a 2022

Autor: Thunderbird
Propagační kanály zahrnují sociální sítě, newslettery a blogové
zápisky. O Thunderbirdu je prostě v posledním roce více slyšet.
Úspěšná byla také žádost o sponzorské dary přímo v samotném e-
mailovém klientu. “Stručně řečeno, zjistili jsme, že projektům, jako je
ten náš, může velmi prospět, když jednoduše požádáte o dary a
zároveň vysvětlíte, jak tyto dary projektu prospějí – a nakonec, jak
prospějí vám.”

Noví zaměstnanci a projekty

https://i.iinfo.cz/images/479/thunderbird-dary-2022.png


3/6

Thunderbird během loňského roku zvýšil počet zaměstnanců z 15 na
24. Nabral hodně vývojářů desktopu, vývojáře pro mobilní platformy
a také odborníky na uživatelské prostředí.

To vedlo k urychlení práce na uživatelském rozhraní, ale také
k velkým změnám uvnitř Thunderbirdu. “Tyto změny řeší mnohaletý
technický dluh, který omezoval naši schopnost přidávat nové funkce
rychlým tempem. Tato práce se z velké části vyplatí ve vydání v roce
2024, nicméně už na ní poběží některá vylepšení ve verzi 115
‚Supernova‘ vydané letos v létě.”

Watch Video At: https://youtu.be/EoLb6aHakno

Velkou věcí je také spojení Thunderbirdu s projektem K-9 Mail, který
vytváří e-mailového klienta pro operační systém Android.
Výsledkem spojení by měla být nová moderní mobilní aplikace
Thunderbird pro Android, na které se nyní intenzivně pracuje.

V plánu je také obdobná aplikace Thunderbird pro iOS. Během
letošního roku bude přijat vývojář specializující se právě na tuto
platformu, který začne pracovat na základech nové aplikace.

https://youtu.be/EoLb6aHakno
https://www.root.cz/clanky/k-9-mail-se-meni-na-thunderbird-pro-android-vyvojari-odhalili-plany/
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Thunderbird se chce rozšířit i mimo základní prostředí, které již dnes
uživatelé používají. Zkoumá proto další zdroje příjmů v podobě
nových nástrojů a služeb. “Některé z nich plánujeme představit ve
stavu beta ještě letos. Ujišťujeme vás, že nemáme v plánu vybírat
peníze za prostředí Thunderbirdu, které využíváte dnes (ani
neplánujeme odstraňovat funkce a později je zpoplatnit).”

Výdaje

V loňském roce byly utraceny 3 569 706 dolarů, přičemž drtivá
většina putovala na platy zaměstnanců. Menší část peněz pak šla do
provozních nákladů, poplatků za právní služby či vedení účetnictví a
také do Mozilly, která provozuje potřebnou technologickou
infrastrukturu.

“Zbývající položky nám pomáhají provozovat činnost, jako jsou
služby a technologie, které používáme ke komunikaci a řízení
provozu, pojištění, bankovní poplatky a poplatky za
zpracování darů.”

https://www.tuesday.cz/akce/cloud-computing-2023/?utm_source=Root&utm_medium=tip2&utm_campaign=Cloud23
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Výdaje v roce 2022

Autor: Thunderbird
Stav financí společnosti Thunderbird je podle jejich zástupců dobrý.
“Pečlivě hospodaříme s pozornými dary, které od vás dostáváme.
Nepoužíváme je pouze na vylepšení funkcí, ale strategicky je
investujeme do zajištění dlouhodobé stability a životaschopnosti
Thunderbirdu.” Zdravé peněžní rezervy zajišťují dlouhodobou
udržitelnost Thunderbirdu i v obdobích ekonomické nestability.

Vstoupit do diskuse (11 názorů)

Autor článku

Petr Krčmář

 Sdílejte na Twitteru
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Petr Krčmář pracuje jako šéfredaktor serveru Root.cz. Studoval
počítače a média, takže je rozpolcen mezi dva obory. Snaží se dělat
obojí, jak nejlépe umí.

Nálepky:

Mozilla
Thunderbird

Spam filtr na serveru dává smysl. Jen musí mít rozumnou false
positive rate. Na klientovi se pak ty nahrubo pročištěné maily dají
doladit jemněji.

JSH
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